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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 
Zitting van 16 april 2019

Beheer en Realisatie - Omgevingszorg

4 2019_B&W_00172 Nota van antwoord - vragen CPB  - verbod asbestdaken 
& subsidie

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats, Burgemeester; de heer B. Harmsma, Wethouder; mevrouw T. Jongman, Wethouder; 
mevrouw T. Bijl

Zijn eveneens aanwezig:
de heer G Smilda, loco-secretaris

Afwezig:
de heer M. Scheringa, Wethouder; mevrouw J. Groot de, Secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
Op 1 april 2019 heeft het CPB schriftelijke vragen gesteld over het verbod op asbestdaken en 
gevelbeplating die in contact staan met de buitenlucht. Ook zijn er een aantal vragen gesteld over de 
subsidie ‘Asbest eraf, zon erop Steenwijkerland 2018’. In deze nota van antwoord vindt u onze reactie.

Vraag 1:  Hoeveel m2 asbesthoudende daken had Steenwijkerland op 1 januari 2012?

Het is onbekend hoeveel m2 asbesthoudende daken er op 1 januari 2012 in Steenwijkerland aanwezig 
waren.

Vraag 2:  Hoeveel m2 asbesthoudende daken heeft Steenwijkerland momenteel nog?

In 2017 (meest recente cijfers) had Steenwijkerland 772.637 m2 aan asbesthoudende daken. De 
cijfers van begin 2019 worden binnenkort bekend.

Alle asbestdaken zijn terug te vinden in de Asbestdakenkaart 
(https://steenwijkerland.asbestdaken.nl). De Asbestdakenkaart is gemaakt op basis van luchtfoto’s. 
Daarnaast is er gebruik gemaakt van informatie uit basisregistraties, hoogtebestanden en kadastrale 
informatie. Alle dakvlakken zijn op een geautomatiseerde manier beoordeeld. Daarna is voor een deel 
van de daken een handmatige beoordeling gedaan. Omdat de Asbestdakenkaart grotendeels 
geautomatiseerd tot stand gekomen is, is deze daardoor niet 100% betrouwbaar. Het kan 
bijvoorbeeld voorkomen dat een dak (deels) verdacht is en toch niet van asbest is. Dit kan het geval 
zijn bij daken met cementpannen of bij platte daken met grind.

Om de data zo betrouwbaar mogelijk te houden, wordt geregistreerd welke daken gesaneerd zijn. 
Deze daken worden zichtbaar op de kaart, op basis van regelmatige updates en aanpassingen van de 

https://steenwijkerland.asbestdaken.nl/
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provincie Overijssel en de gemeente Steenwijkerland. Inwoners kunnen via de website ook doorgeven 
dat hun dak asbestvrij is.

Vraag 3:  Verwacht u van de rijksoverheid binnen een jaar een nieuwe asbestsubsidie in 
lijn met de vorige regelingen?

 
Momenteel zijn we samen met de provincie Overijssel, andere Overijsselse gemeenten, provincies en 
o.a. banken en het rijk bezig met het oprichting van een Nationaal Fonds Asbestdaken. Dit zal een 
lening worden, geen subsidie. Het fonds wordt voor iedereen toegankelijk, maar is primair bedoeld als 
vangnet voor de minderdaadkrachtigen. We verwachten dat het fonds nog in 2019 kan starten met 
het uitgeven van (langlopende) leningen.

Ook van de gemeenten wordt een bijdrage gevraagd, deze bijdrage zal worden vermenigvuldigd door 
de andere partijen. De lening is alleen beschikbaar voor inwoners als 'hun' gemeente een bijdrage 
doet.

Vraag 4:  Op welke wijze zet u zich als gemeente actief in om eigenaren van voormalige 
agrarische gebouwen met asbestdaken te wijzen op de einddatum 31-12-2024 en 
eventueel samen te kijken naar mogelijkheden die passen binnen de omgeving?

Op 15 januari 2019 hebben wij het plan van aanpak ‘Versnelling sanering asbestdaken’ vastgesteld. In 
dat plan van aanpak worden voor diverse doelgroepen acties benoemd. In de loop van 2019 gaan we 
voor inwoners en ondernemers informatieavonden organiseren over het aanstaande verbod. Alle 
eigenaren met een verdacht dak dat wij in beeld hebben (https://steenwijkerland.asbestdaken.nl), 
krijgen hiervoor een uitnodiging.

Ook zijn we samen met de provincie Overijssel bezig om te kijken wat de mogelijkheden zijn voor het 
vormen van een fonds (zie antwoord vraag 3). 

Vraag 5:  Hoeveel van de beschikbare € 200.000 uit de regeling ‘Asbest eraf, zon erop 
Steenwijkerland 2018’ hebt u inmiddels uitgekeerd?

Tot 2 april 2019 is € 30.623 uitgekeerd en is er nog € 169.377 beschikbaar.

Vraag 6:  Hoeveel m2 zonnepanelen zijn hiervoor geplaatst?

Hiervoor is 2.693 m2 aan zonnepanelen geplaatst en 4.620 m2 aan asbest verwijderd.

Vraag 7:  Hoeveel deelnemers hebben van deze regeling gebruik gemaakt?

Zes deelnemers hebben in de periode januari 2018 – april 2019 gebruik gemaakt van deze regeling.

Vervolg
De komende periode wordt uw raad in de P&C-cyclus op de hoogte gehouden van het aantal 
verwijderde asbestdaken. Ook zetten we dit en komende jaren in op de versnelling van de sanering 
van asbestdaken.

Bijlagen

https://steenwijkerland.asbestdaken.nl/
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1. Schriftelijke vragen CPB - Asbest.pdf



Schriftelijke vragen aan het college conform artikel 39 van 

het Reglement van Orde 

 

 

Vollenhove, 01-04-2019 

 

                     

Onderwerp: Verbod op asbestdaken en gevelbeplating die in contact staan met de buitenlucht 

 

 

Geacht College, 
 
Al enkele jaren is bekend dat er vanaf 1-1-2024 een verbod zal gelden op het gebruik van asbest op 
daken en als gevelbeplating wanneer deze in contact met de buitenlucht staan. Dit is een gevolg van 
het verweren van het asbestproduct waardoor asbestvezels in het milieu terecht kunnen komen.  
 
Inmiddels is de einddatum op dit verbod verruimd naar 31-12-2024 maar voor bedrijven en 
particulieren die asbest op of aan hun pand hebben is dit slechts uitstel van executie nu de pot voor 
asbestsubsidie inmiddels leeg is. Voor de regeling was een budget van € 75 miljoen beschikbaar maar 
dit budget is inmiddels uitgeput en de regeling is per 15 december 2018 gesloten. Subsidie aanvragen 
is niet meer mogelijk. 
 
Begin 2019 is er opnieuw 8 miljoen euro beschikbaar via de regeling ‘asbest subsidie 2019’ maar 
inmiddels is deze 8 miljoen euro ook alweer op. De fractie van de CPB maakt zich zorgen over de 
gevolgen van dit verbod op asbestdaken en gevelbeplating. Naast de bedrijfsgebouwen die actief 
gebruikt worden zien we in Steenwijkerland ook een toename in vrijkomende agrarische bebouwing. 
Daarnaast horen we steeds vaker dat eraan getwijfeld wordt of er wel voldoende gecertificeerde 
bedrijven zijn om deze asbestsanering voor eind 2024 uit te voeren. 
 
We hebben voor u de volgende vragen: 

- Hoeveel m2 asbesthoudende daken had Steenwijkerland op 1 januari 2012? 
- Hoeveel m2 asbesthoudende daken heeft Steenwijkerland momenteel nog? 
- Verwacht u van de rijksoverheid binnen een jaar een nieuwe asbestsubsidie in lijn met de 

vorige regelingen? 
- Op welke wijze zet u zich als gemeente actief in om eigenaren van voormalige agrarische 

gebouwen met asbestdaken te wijzen op de einddatum 31-12-2024 en eventueel samen te 
kijken naar mogelijkheden die passen binnen de omgeving.  

 
In 2013 is voor bedrijven een regeling ontstaan ‘asbest eraf, zon erop’. Ook de gemeente 
Steenwijkerland heeft een subsidieregeling voor eigenaren of pachters, bedrijven en 
kerkgenootschappen ‘asbest eraf, zon erop Steenwijkerland 2018’. Maar deze regeling heeft ook een 
subsidieplafond tot 31 december 2020 van € 200.000,00. 
 
We hebben voor u de volgende vragen: 

- Hoeveel van de beschikbare € 200.000,00 uit deze regeling hebt u inmiddels uitgekeerd? 
- Hoeveel m2 zonnepanelen zijn hiervoor geplaatst? 
- Hoeveel deelnemers hebben van deze regeling gebruik gemaakt? 

 
Namens de fractie CPB 

Jacqueline Willemsen 
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